
Agenda Vzdušný priestor SR pre rok 2016 

Lukáš Benedikt. 

 

1. Čo sa udeje v roku 2016. 

2. Čo nie je optimálne. 

3. Plán ďalšej činnosti. 

 



1. Čo sa udeje v roku 2016 

1. Najprv bohužiaľ nič, takže jarné súťaže budú 

lietať podľa dnešných pravidiel. 

2. Do najbližšieho AIRAC, v apríli 2016, by mala byť 

v AIP publikovaná nová „Oblasť pre športové 

letectvo – lety klzákov – ORAVA.“   

 

 



1. Čo sa udeje v roku 2016 

 

TRA05 

Do 9500ft 



1. Čo sa udeje v roku 2016 

3. Vlnové lietanie: Presadili sme, že SNA môže používať 

AMC spravované priestory TRA 05, 07 a 07Y na vlnové 

lietanie. 

Aktivácie je možná mesiac vopred na Koordinačnej 

porade. Ak priestor vojaci nepotrebujú (víkendy, št. 

sviatky, ale aj prac. dni), dostaneme ho. 

Je možná aj Ad-Hoc aktivácia, ale vojaci sú proti. Ak 

budú podmienky, budeme to požadovať, ale musí byť 

pre koho. 

 



1. Čo sa udeje v roku 2016 

Vzniká aj spoločný vlnový priestor na sever od SR a v ČR. GLDA 

Orava bude jeho súčasťou, so zvýšeným vrchom. S odpovedačom 

použitie možné aj dnes. 

 

 

 

 
FL135 



1. Čo sa udeje v roku 2016 

4. Na jeseň potom vyjde druhý krát v 2016 

nová ICAO VFR mapa 1:500 000 spodného 

vzdušného priestoru. 

Mapa bude začiatkom nového cyklu publikovania  - 

na jeseň a nie na jar. 

Bude mať nový podklad mapový – používatelia, a 

teda aj SNA by sa k nemu malo vyjadriť. 

 



1. Čo sa udeje v roku 2016 

4. Na novej mape 

bude nový tvar 

TMA Sliač A TRA 

a R Priestorov 

Na juhu. 

 

 



1. Čo sa udeje v roku 2016 

3. Výškový profil TRA a R priestorov na juhu. 

 

  

 



2. Čo nie je optimálne. 

2.1.Stále je štruktúra VP vzhľadom na 

prevádzku neoptimálna. Existuje príliš veľa 

obmedzení a Vzdušný priestor sa nevyužíva 

optimálne. 

2.2. Vojaci rezervujú veľa priestorov bez 

reálneho využitia/potreby. 

2.3. TMA letísk sú s ohľadom na IFR prevádzku 

predimenzované a reštriktívne. 

  



2. Čo nie je optimálne. 

2.1. Štátne úrady – armáda a LPS majú prevahu 

v presadzovaní svojich požiadaviek.  

Ostatní používatelia  - SNA, SFUL, LAA a 

súkromní prevádzkovatelia sú dezorganizovaní, 

nejednotní a každý sa hrá na vlastnom piesočku. 

Pritom ale, sú to najväčší používatelia VP SR a 

mali by sa ich požiadavky úmerne k tomu aj 

zohľadňovať. 

 

 



3. Plán ďalšej činnosti. 

3.1. Vyplňte aspoň raz riadne štatistiku 

pohybov na Vašich letiskách – je to základný 

argument pre nás. 

 

 

 



3. Plán ďalšej činnosti – štatistika. 

 

 

 

 



3. Plán ďalšej činnosti. 

3.2. V roku 2016 sa bude navrhovať nová 

štruktúra VP na východe: TMA Košice a je návrh 

zaviesť TMA Prešov.  

Prešovský Aeroklub – ako bude lietať. 

Nejaké ďalšie potreby na východe SR? Ak 

áno, TERAZ to treba sformulovať. 

 

 



3. Plán ďalšej činnosti. 

3.4. Do Poľska bez plánu v G čku je už natrvalo, zostáva Maďarsko. 

3.5. Začať skutočne a dôsledne používať jednotné pravidlá pre 

organizáciu VP SR, založené na nariadení EK 2150/2005 a 

dokumente „Základné zásady pre spravovanie VP SR“. 

3.6. Využívať VP SR flexibilne, pri zachovaní bezpečnosti: zavádzať 

sektory v riadených priestoroch (C, D), ktoré sú použiteľné pre všetku 

prevádzku bez nutnosti vyžadovať a udeľovať povolenie, ak ich 

aktuálna IFR prevádzka nepoužíva. 

3.7. Rozlíšiť motorovú a bezmotorovú prevádzku pre oblasti s faunou 

citlivou na hluk. 

3.8. Zjednotiť štruktúru VP v rámci FAB CE. 

 

 



Záver -otázky. 

Ďakujem za pozornosť. 

Lukas.benedikt@gmail.com 

 

 


